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Legealdi honetan, PSE-EE udal talde sozialistak 
lan handia egin du, herritarrentzat neurriak eta 
hobekuntzak proposatuz. Hori dela eta, ekimen 

sozialistei esker Hondarribian burutu diren jarduketa 
nagusiak jaso nahi ditugu, labur-labur.

Hondarribiko talde sozialista Mendelurako Plan Integral bat proposat-
zen ari gara, auzoko hainbat eremu birgaitzeko. Egina dugu bilera bat 
Miguel de los Toyosekin, Lurralde Plangintzaren eta Hiri Agendaren 
sailburuordearekin, proiektu hau abiatzeko. Mendelu hirigintzaren al-
detik auzo atseginagoa egin behar dugu, bizi kalitatea hobetzeko.     

Mendelu auzorako 
Plan Integrala 

Eusko Jaurlaritzako Etxebizitza Sailak, Iñaki Arriola sozialista buru 
izanik, handitu egin du eraginkortasun energetikoa, irisgarritasuna, 
bizigarritasuna eta segurtasuna hobetzeko etxebizitzak eta eraiki-
nak birgaitzeko laguntzak. Agindu berriak handitu egiten du laguntza 
indibiduala eskatzeko sarreren muga eta dirulaguntzen zenbatekoa, 
eta horrela familiak gehiago dute horiek eskuratzeko aukera.  

Etxebizitzak birgaitzeko 
dirulaguntzak   

Eusko Jaurlaritzako Etxebizitza Departamentuak (Iñaki Arriola sozia-
lista zuzendari dela) hartutako konpromisoaren ondorioz, alokairu 
sozialeko 66 etxebizitza eraikiko dira Presa Iean, Visesarekin hartu-
tako akordioaren ondoren. Hondarribiko PSE-EEn behin eta berriz 
diogu babestutako etxebizitzak ildo horretatik jarraitu behar duela, 
eta alokairukoa izan behar duela.

Alokairuko etxebizitza 
babestua, Presa Iean 

Iosu Álvarez eta Noemí Odriozola, Hondarribiko zinegotzi sozialistak, José Ignacio 
Asensio Gipuzkoako Diputatu Nagusirako hautagai sozialistarekin. 
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Lortu dugu Kostaldeen Probintzia Zuzendaritzak 
proiektu bat idatz dezala Iterlimeneko lehengo 
etxadiko itsaslabarrean esku-hartzeko eta sendot-
zeko. Kostaldeen Zuzendaritzak eskatua dio Uda-
lari gauzatzeko lizentzia bat.

Iterlimeneko itsaslabarra 
sendotzeko proiektua

Kosta Kaleko ibilgailuen trafikoaren berrantolake-
ta berriak zalantzak sortzen jarraitzen du, eta 
Hondarribiko PSE-EE taldeak ingurumen mahaiak 
beste bilera bat egitea eskatu du, pertsonal tek-
nikoarekin eta herritarrekin iritziak partekatzeko. 
Era berean, ohartarazi dugu bide horretan “ku-
xin berlindarrak” instalatu izana. Neurri horrek 
“trafikoa moteltzen du”, baina motor-gidariei eta 
txirrindulariei arriskua areagotzen die.  

Trafikoa berrantolatzea 
Kosta Kalean

Azken urte hauetan Jaizkibel urbanizazioko eta ho-
rren inguruko bizilagunen eskabideen berri jaso dugu, 
igarobide-hesiak instalatzeari eta zortasun bideak 
mozteari dagokionez. Azkenean, udal dekretu batek 
urbanizazioan sartzeko hesiak klandestinoak direla 
eta ezin direla legeztatu deklaratu du. Arau subsidia-
rioetan aurreikusitako erabilera publikoko zortasu-
nen arabera, igarobideak leheneratu behar dira.

Jaizkibel Urbanizazioa 

Hiri garraio publikoa 
sendotzea  

Mugikortasuna hobetuko bada, modu 
iraunkorrean, beharrezkoa da garraio publi-
koaren aldeko apustua egitea. Gure taldeak 
urte gehiegi daramatza hiriarteko lineak osa-
tuko lituzkeen hiri autobus zerbitzu bat es-
katzen. 2021. urtean zerbitzua udalarenga-
natzeko espedienteari eman zitzaion hasiera, 
baina tamalez 2022ko Udal Kontratazioaren 
Planak ez zuen hiri autobusaren proiektua 
aurreikusi. Eta EAJk ez du 2023ko aurrekon-
tuan partidarik sartu. 

Hiriarteko autobusen 
lineetan hobekuntzak 

Hondarribiko sozialistok Gipuzkoako Foru Aldun-
diari Behe Bidasoarako autobus lineen emakidak 
berritzeko aurreproiektuari aurkeztutako alega-
zioak bidali genizkion. Erabiltzaileen eskaeren 
arabera, zeuden zerbitzu, ibilbide eta maiztasu-
nei eusteko eta hobekuntza batzuk gehitzeko 
beharra proposatzen zen. Rafaela Romero Mugi-
kortasuneko foru diputatuaren konpromisoa lor-
tu dugu, Navettea (Hendaia-Hondarribia) Mugi 
sisteman sartzeko beharrezko urratsak emateko. 
Era berean, E.21 lineak dagoenik geltokia du es-
kualdeko ospitalearen ondoan. Herritarrek maiz 
egiten zuten eskaera.
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Hondarribiko udal talde sozialis-
tak 25.000 euroko partida sar-
tu dugu kreditu aldaketa batean, 
Javier Ugarten lurrazpiko apar-
kaleku bat eraikitzeko aukera az-
tertzeko proiektua egiteko, Dama-
rri eta Presako aukerak baztertu 
gabe. EAJren Gobernu Taldeak 
eremuan 100 aparkaleku plaza 
lortzeko aukera galtzen utzi du, 
esanez arrazoi teknikoak zeudela, 
berez falta zena udalerrian apar-
kamendu arazoa konpontzen joa-
teko apustu sendoa izanik.

Lurpeko 
aparkalekuetarako 
azterketa 

Udal aurrekontuetan emendakinen bidez behin eta berriz egin dugun eskaera da. EAJren Gobernu Taldeak 
herritarrei lehenengo aurrekontu parte-hartzaileetan haur jolas gune bat estaltzea proposatu zien, beste 
zenbait esku-hartzeren artean, eta hori izan zen gehien bozkatu zen aukera.  Era berean haur jolas guneak 
egokitutako zabuekin hornitzeko eskatu genuen, eta herriko hanbat gunetan jartzen joan dira.

Haur jolas guneren baterako estalkia 

Hiriak komun publiko gehiago izango ditu, zehazki 6 kabi-
na autogarbigarri. Gure hauteskunde programan 2011 urte-
tik gaude esanez neurri hori gauzatu behar zela eta hiriko 
zenbait eremutan instalatu behar zirela. Hornidurarako, ins-
talatzeko, martxan jartzeko eta 3 urteko mantentze laneta-
rako 517.853 euro + BEZeko partida ezarri da, obra zibileko 
kontratuaren arabera.

Komun publiko 
gehiago instalatzea 

Arrantzale Auzoko eta Maddalen Karrikako bizilagunen 
protesten aurrean, PSE-EEtik 50.000 euroko partida bat 
sartu genuen zaintza-kamerak jartzeko, inguruan bizi di-
ren pertsonei lasaitasuna emateko eta nahi ez diren isti-
luak saihesteko.

Bizikidetza hobetzea

Eusko Jaurlaritzako Turismo, Merkataritza eta Kontsu-
mo Sailak, Javier Hurtado sozialista buru dela, Euska-
di Bono-Denda programaren kanpaina berriak jarri ditu 
martxan, tokiko merkataritza sustatzeko, ekimen horri 
atxikitako establezimenduetan erostearen ondoriozko des-
kontuak eginez.

Tokiko merkataritza 
berpizteko kanpainak 
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Lortu dugu ‘Hondarribiko adinekoentzako azterketa: 
beharren diagnostikoa’ enkargatzea, adinekoen bizi ka-
litatea hobetzen duten neurriak ebaluatzeko. PSE-EEtik 
eskatu genuen emendakin baten ondorioa da: bertan 
20.000 euroko partida bat eskatu genuen  gauzatzeko. 
Hondarribiak bazuen txosten bat, 2007koa, eguneratu 
beharrekoa.  

Bakarrik bizi diren 
pertsonei buruzko azterketa 

Merkataritza eta ostalaritza negozioak Ticket Bai 
fakturazio sistemara egokitzeko dirulaguntzen 
barruan, 2022ko aurrekontuetan 45.000 euroko 
partida onartu zen. PSE-EEtik zenbateko horri 
100.000 euro gehitzea proposatzen dugu, esta-
blezimendu bakoitzak jaso beharreko zenbatekoa 
handitzeko.

Ticket Bairako laguntzak 
handitzea

PSE-EEtik eskatu dugu eskolako materiala eroste-
ko dirulaguntzak ezartzea familientzako, bide ba-
tez Hondarribiko merkataritza laguntzeko. Sozia-
listok 50.000 euroko partida proposatu genuen 
2018ko aurrekontuen emendakinetan, eta nahiz 
eta ez zen onartu, EAJren Gobernu Taldea neurri 
honen alde egin zuen, erosketak udalerriko esta-
blezimenduetan egitekotan.

Eskolako materiala 
erosteko dirulaguntzak 

Gizarte Zerbitzuen Departamentua eta Prebentzio Komuni-
tarioa Muliatera lekualdatzea gure taldeak egindako eskae-
ra etengabearen ondorioa da. Sozialiston ustez urrats hori 
funtsezkoa da hain garrantzitsua den alorrean kudeaketa 
egokia egiteko eta herritarrei kalitatezko arreta eskaintze-
ko. Era berean, Kandido Saseta plazan, libre geratzen den 
udal jabetzako beste lokal batean, zentro zibiko edo erabi-
lera anitzeko eremu bat sustatzearen alde gaude. Gure tal-
deak proposatuta, 25.000 euroko partida sartu da, kreditu 
aldaketa batean, egokitze proiektua egiteko.

Gizarte Zerbitzuen 
arreta Muliaten 

Hondarribiko PSE-EE taldeak Hiritarren Arreta 
Zerbitzurako errefortzua eskatzen du, tramite di-
gitalen eskabide ugariei aurre egiteko (dirulagunt-
zak, laguntzak, erregistroak, etab.).

Biztanlearen Arreta 
Zerbitzua sendotzea

Estatuko Covid-19 Funtsen barruan, Hondarribiak 
581.373,79 euro jasoko ditu. Zenbateko hori zenbait 
partidatarako erabili ahal izango da, adibidez Gizarte 
Zerbitzuak eta Prebentzio Komunitarioa kokatzeko 
lokaletarako.

Ia 600.000 euro 
Covid-19 funtsena
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Parlamentuak arrantza iraunkorraren legea onartu du bi 
berrikuntza garrantzitsurekin: arrantzaren eskubide histo-
rikoak mantentzea eta sare-konpontzaileentzat lan hobe-
kuntzak ezartzea, erretirorako 0,15 koefiziente murriztailea 
aplikatuz. (Kotizatutako hamar urteko, erretiro adina 18 hi-
labete aurreratzen da).

Arrantza lege iraunkorra
sare-konpontzaileak 

Eusko Jaurlaritzako Portuen Zuzendaritzak (moila dragatzeko 
eskumena duen agintaritzak)  aldeko erantzuna eman zion  gure 
taldeari. Era berean, arrantza portuko zenbait eremutan bainat-
zea debekatzen duten arauen kontrola areagotzea eskatu ge-
nuen, gazte batek izan zuen istripu larriaren ondorioz.

Moila dragatzea 

Hondarribiko PSE-EE taldeak, mozio baten bidez, azaldu 
dugu beharrezkoa dela portuetako amarradurak arautzea, 
bereziki gure gerrian. Eguneratu egin behar da araudia eta 
gaur egungo egoeretara egokitu: eskari handia dago, eta be-
harrezkoa da kudeaketa egokia egitea, erabilera eta ohitura 
prozedurak eta itxaron zerrenda errespetatuz. Udalbatzan 
Batzorde bat eratzea eskatu genuen, eta araudi berri bat 
izan arte edozein lizitazio etetea proposatu genuen.

Kirol kaietako 
amarradurak arautzea 

Gobernu Sozialista, Trantsizio Ekologi-
koko Ministerioaren eskutik, Jaitzubiko 
Paduretako ingurune babestua berresku-
ratzen ari da. Padura birsortu da eta oi-
nezkoentzako pasealeku berriak egokitu 
dira. Gure taldetik, Kosten Buruzagitzari 
eskatu diogu kanalizazioa egin dezala, 
obren lehen zatian elektrizitatea hartze-
ko.

Jaitzubiko padurak 
berreskuratzea 

Gipuzkoako Foru Aldundia, Ingurumen eta Obra 
Hidraulikoetako Sailak, José Ignacio Asensio 
sozialistaren eskutik, 1,2 milioi ingururekin finant-
zatu ditu Jaizkibeleko ekialdeko hegaleko sanea-
mendu obrak, uholdeei aurre egiteko, hornidura 
sistemen bermeak sendotzeko eta hondakin uren 
saneamendua osatzeko.

Jaizkibeleko ekialdeko 
Hegala saneatzea 

Europako Next Generation funtsek bidea emango 
dute San Lorenzo urmaela handitzeko eta Mendeluko 
oinezkoentzako ibilbideak konektatzeko. Ingurume-
naren eta mugikortasunaren aldetik egingo den apus-
tua da, Txingudi erreferentziazko espazio natural gisa 
kontsolidatuko duena. 
 

Hobekuntzak Plaiaundin 
eta oinezkoentzako 
konexioa Mendelurekin  
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Gobernu Zentralak Guadalupeko gotorle-
kua berritzearen alde egiten du, Industria, 
Merkataritza eta Turismoko Ministerioaren 
300.000 euroko dirulaguntzaren bidez. Jar-
duketa honen helburua hiriko ondare histori-
koko osagai hau berreskuratzea eta balioan 
jartzea da, eta egingo da Europako Next Ge-
neration funtsekin finantzatuko den Santia-
go Bideak sustatzeko proiektu orokor baten 
barruan. 

Guadalupeko 
gotorlekua birgaitzea  

Gobernu Zentralak 914.368 euro inbertituko 
ditu Hondarribiko Paradorea birgaitzeko, 
mantentzeko eta edertzeko. Eraberritze lan 
horiek egiteko aurrekontua Europako Next 
Generation funtsekin finantzatutako Berres-
kuratze Planetik dator. Kanpoko fatxadak eta 
tapizen aretoko gangak zaharberrituko dira, 
eta eraikinaren kanpo aldeko argiztapena 
hobetuko da. 

Hondarribiko 
paradorea eraberritzea 

Eusko Jaurlaritzari eskabide bat helara-
zi diogu Villa Ainara eta Villa Oilar etxe 
historikoak babesteko beharrezko neu-
rriak har daitezen, eraitsi ez daitezen. Bi 
eraikin bereziak Puntal auzoan daude, eta 
2017ko HAPOn babestuta zeuden, baina 
gaur egun babesik gabe daude.
 

Ainara eta Oilar etxe 
historikoak babestea

Hondarribiko sozialistok Bretxa proposatu 
dugu, hiriko leku historiko bat, memoriarako 
eremu bat ezartzeko. Berriro diogu errefe-
rentziazko leku fisiko bat egon behar dela, 
Hondarribian oroitzeko eta hausnartzeko.

Memoriarako leku 
historiko bat ezartzea Ramón Rubial Fundazioak Hondarribiko Me-

moria indibiduala eta kolektiboa berresku-
ratu du ‘Tiempo de Silencio’ proiektuarekin; 
oso esperientzia aberasgarria izan da, II. 
Errepublikan eta Gerra Zibilean beraien bizi-
penak deskribatzen dituzten 47 pertsonaren 
esperientzia jasotzen baitu.  

Memoria Historikoa 
berreskuratzea   

Hondarribiko udal talde sozialistatik Txomin 
Sagarzazu alkateari Memoria Demokrati-
koaren legea aplika dezala eskatu diogu, udal 
eskumenekoak diren alderdietan. Ildo horre-
tatik Ramón Pérezi, gure herriko alkate erre-
publikanoari, aitortza egin dakiola eskatu da. 
Ramón Rubial Fundazioa, Gogoraren lanki-
detzarekin, Ramón Pérezen figura berresku-
ratzeko lana egiten ari da. 

Aitortza Ramón Pérezi, 
alkate errepublikarrari 
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Sozialistek proposatuta, hiriko historiari buruzko 
zenbait liburu argitaratu dira: ‘Ibaiak ikusi zuena 
ere’, Pedro Barruso (2019); ‘Memoriaren mapa: 
memoria lekuak Hondarribian’ Pedro Barruso 
(2021); ‘Primo de Riveraren Diktadura’, Aitor Pu-
che (2021). Era berean argitaratzeko dago ‘hiri tu-
ristikoa: turismoan oinarritutako hiri eredu baten 
sorrera eta garapena’.

Hondarribiko memoria 
historikoari buruzko 
liburuak argitaratzea 

Udal Gobernuari eskatu diogu Gipuzkoako Foru Al-
dundiaren Ingurumen sailaren Erkidego Energeti-
koen programarekin bat egiteko. Udalekin koordina-
tutako dirulaguntza, hitzarmen eta ekintza programa 
bat da, iraunkortasun energetikoa lortzeko, ekono-
mia zirkularra errazteko eta narriatutako eremuetan 
proiektuak gauza daitezen sustatzeko bideratua.

Erkidego Energetikoen 
programan sartzea  

Erakundearen komunikazioa errazteko eta he-
rritarrengana informazio gehiago iristeko, lor-
tu dugu udal osoko bilkurak bideoz ematea eta 
gaztelaniara itzuliak izatea, pertsona guztiek 
zuzenean eskura izan ditzaten gure herriko gai 
garrantzitsuenak. Era berean eskatzen ari gara 
udal informazioaren aldizkaria ele bietan argita-
ratzea.  

Udal Osoko bilkuren 
emankizuna 

Kale Nagusia, 21
943 57 55 65
pse-ee@hondarribia.eus

www.socialistasguipuzcoanos.com/hondarribia


